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PORTADA ACTUALITAT ESPORTS ECONOMIA OPINIÓ BLOCS CULTURA I OCI SERVEIS

L'aigua de les fonts públiques també està contaminada per
arsènic.

 carles colomer
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L´alcalde recomana als veïns de Caldes no beure
aigua de l´aixeta perquè té arsènic
L'Ajuntament diu que els consumidors "no s'han d'alarmar" i que el que han de fer és "no beure aigua
sovint" de la xarxa municipal; l'oposició critica que l'equip de govern no actués de bon inici, quan es va
detectar el problema

  VOTI AQUESTA NOTÍCIA  

CALDES DE MALAVELLA | E.BATLLE
L'Ajuntament de Caldes de Malavella ha recomanat
als veïns que no beguin aigua de l'aixeta perquè
conté una concentració d'arsènic que pot comportar
riscos per a la salut. La corporació va detectar el
problema a principis de mes i analítiques posteriors
practicades per l'Agència de Protecció de la Salut
van confirmar que la concentració d'arsènic és
superior a 10 parts per bilió (ppb).
Les últimes anàlisis practicades són les de 25 de
setembre, a càrrec de l'empresa gestora de la xarxa
d'aigua municipal Prodaisa, que mostrava 12,7 ppb.
I la de 12 de setembre, feta per l'Agència de
Protecció de la Salut, que fixa els nivells entre 12 i 13 ppb. Aquest excés d'arsènic ha provocat que l'Alcalde,
Joan Colomer (PIC) emetés un ban divendres passat en què es recomana a la població que "no utilitzi de
manera habitual aquesta aigua per a ús de boca". La regidora d'Aigua i Medi Ambient de Caldes, Montse Vehí
(PIC), explicava ahir que si bé la concentració d'arsènic superior a 10 ppb ja es considera no apta per al
consum humà, "la gent no s'ha d'alarmar sinó que el que ha de fer és no beure'n sovint". Vehí a més, va
ressaltar que des de Salut se'ls ha reiterat que l'arsènic "no és un valor que s'hagi demostrat que faci mal"
però sí pot ésser perjudicial si s'acumula amb el temps a l'organisme. Aquest nou cas d'excés d'arsènic a
l'aigua de Caldes arriba un mes després que el grup d'ERC, a l'oposició, denunciés que durant el mes d'agost
hi havia hagut traces d'arsènic i fluor superiors a les permeses. En aquell moment, l'Ajuntament i l'Agència de
Protecció de la Salut van determinar, amb posteriors anàlisis, que havia estat una incidència sense risc
sanitari, ja que l'aigua es va recuperar ràpidament en diluir-se l'arsènic. Ahir, el portaveu d'ERC, Marcel Vila
reclamava que s'hauria d'haver actuat de bon principi, prohibint l'ús de boca de l'aigua.

Solucions a l'excés d'arsènic
L'alcalde de Caldes, Joan Colomer (PIC), explicava ahir davant aquest nou episodi de contaminació de l'aigua
que l'Ajuntament està pendent del que digui l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA) sobre dues qüestions: per
una banda, espera la redacció del projecte sobre la connexió a la canonada del Pasteral i que suposaria la
dissolució gairebé definitiva de l'arsènic; l'altra qüestió fa referència a una subvenció per a la construcció
d'una planta potabilitzadora. Ambdós temes estan sobre la taula de l'ACA i la regidora d'Aigua es lamentava
que a hores d'ara, tot i tenir una subvenció per a la connexió al Pasteral, el Govern encara no s'hagi
pronunciat. Sobre la potabilitzadora, Vehí diu que és la segona opció per posar fi al problema de l'arsènic. De
moment, s'està pendent d'una futura subvenció, ja que una planta d'aquestes característiques tindria un cost
molt elevat per al municipi de Caldes de Malavella.
Per la seva banda, el republicà Marcel Vila va recordar ahir que la futura connexió al Pasteral va deixar-la
encaminada l'anterior equip de Govern el mandat anterior. En aquest context va instar l'equip de govern a
pressionar més les administracions per posar fi als problemes de qualitat de l'aigua.
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